
 

Schriftelijke vragen ex Art 41 RvO 

Aan:  Het college van B&W van Groningen 

Betreft: Tarieven Wmo-voorzieningen, zoals huishoudelijke hulp 

Datum: 18 oktober 2018 

 
Geacht college, 
 
Vanaf 1 januari 2020 wil het kabinet het abonnementstarief voor Wmo-voorzieningen zoals 
huishoudelijke hulp invoeren. Dit houdt in dat onafhankelijk van inkomen, vermogen en zorggebruik de 
eigen bijdrage voor huishoudelijke hulp maximaal € 17,50 bedraagt. Het kabinet schrijft dat per 1 
januari 2019 al een tussenvariant zal worden ingevoerd. 
 
‘De invoering van een abonnementstarief vergt een wijziging van regelgeving op het gebied van de 
Wmo 2015. Vooruitlopend op de wetswijziging, waarvan de inwerkingtreding is voorzien op 1 januari 
2020, wordt de verlaging van de bijdrage voor maatwerkvoorzieningen tot een maximum van € 17,50 bij 
AMvB met een «tussenvariant» in 2019 gerealiseerd. In 2019 blijft de huidige gegevensuitwisseling 
tussen gemeenten/aanbieders en het CAK en tussen Belastingdienst en het CAK ongewijzigd. Met de 
voorgenomen wetswijziging (2020) wordt de regeling daadwerkelijk onafhankelijk van inkomen, 
vermogen en zorggebruik. Daarnaast is het in 2019 nog niet mogelijk om (een deel van) de algemene 
voorzieningen onder het abonnementstarief te laten vallen. Voor de cliënt gaat in 2019 al wel de 
maximale bijdrage van € 17,50 gelden voor maatwerkvoorzieningen. De uitvoering voor de vaststelling 
en inning in 2019 worden in 2019 bij het CAK belegd.' 
 
De PvdA is voorstander van eerlijk delen; dat betekent dat we in de zorg voor inkomensafhankelijke 
eigen bijdragen zijn. In onze gemeente betalen de hogere inkomens nu, als ze 2,5 uur huishoudelijke 
hulp krijgen, € 78 per vier weken, terwijl de mensen met de laagste inkomens € 12 kwijt zijn. De 
gemeente houdt dus rekening met de financiële draagkracht van mensen. Dit vindt de PvdA eerlijk 
delen van lasten en hiermee wordt de zorg betaalbaar gehouden. Met het kabinetsplan gaan de hogere 
inkomens per vier weken ruim € 60 op vooruit, terwijl voor de mensen met de laagste inkomens een 
hoger tarief van € 17,50 gaan betalen als de gemeente niets doet. De PvdA ziet zelf meer in andere 
maatregelen om de zorg toegankelijk en betaalbaar te houden, zoals het verlagen van eigen bijdrages, 
via de collectieve zorgverzekering voor minima, ook voor mensen die net boven de inkomensgrens van 
120% zitten of met een beroep op de bijzondere bijstand. 
 
Dit terwijl gisteren nog RTV Noord berichtte dat Groningen na Flevoland en Zuid-Holland de provincie is 
waar de meeste mensen problemen hebben de zorgpremie te betalen. Het is de stapeling van 
zorgverzekering, eigen bijdrage onder de Zorgverzekeringswet en eigen bijdrage Wmo 2015 die voor 
inwoners met de laagste inkomens voor financiële problemen zorgen en tot onzekerheid leidt of zij de 
zorg wel kunnen krijgen die zij nodig hebben. Het is zeer de vraag of de invoering van het 
abonnementstarief hiervoor een oplossing biedt. Iedere inwoner van Groningen moet er zeker van 
kunnen zijn dat hij de zorg krijgt die hij nodig heeft. 
 

1. Deelt het college de opvatting van de PvdA dat door een stapeling van zorgkosten juist mensen 
met een smalle beurs in de financiële problemen kunnen komen? Zo nee waarom niet? Welke 
maatregelen wil het college nemen om dit te voorkomen? 

2. Deelt het college de opvatting dat met name hogere inkomens en mensen met vermogen 
profiteren van de invoering van het abonnementstarief? Is het college het met ons eens dat 
juist voor de hogere inkomens met een breed netwerk de prikkel verdwijnt om zelf in het eigen 
netwerk zorg en ondersteuning te regelen? 

 
De VNG vreest onder meer dat gemeenten uiteindelijk opdraaien voor de kosten en dit moeten betalen 
uit de Wmo, terwijl gemeenten toch al kampen met forse tekorten bij de uitvoering van de Wmo en de 
Jeugdwet. 
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3. Kan het college een beeld schetsen van de gevolgen voor de uitvoering van de Wmo en de 

financiële consequenties voor de gemeente Groningen?  
4. Welke acties gaat het college ondernemen om samen met andere gemeenten te zorgen dat het 

Rijk voldoende middelen beschikbaar stelt voor de uitvoering van het abonnementstarief én 
een lagere eigen bijdrage voor minima?  

5. Hoe gaat het college er komend jaar voor zorgen dat de invoering van het abonnementstarief 
niet leidt tot een verschraling van de zorg? 

6. Hoe gaat het college er komend jaar voor zorgen dat minima in Groningen, Haren en Ten Boer 
niet meer gaan betalen voor onder meer huishoudelijke hulp en zeker kunnen zijn van goede 
zorg? 
 

In uw brief d.d. 6 juni 2018 heeft u aangegeven dat als het abonnementstarief daadwerkelijk wordt 
ingevoerd, de gemeente zal onderzoeken of en zo ja op welke wijze we de tariefbijdrages voor de 
algemene voorziening hierop kunnen laten aansluiten. 
 

7. Wanneer kan de raad hierover meer informatie tegemoet zien? 
8. Deelt u met de PvdA dat bij een eventuele wijziging van de tariefbijdrages het 

draagkrachtbeginsel leidend moet zijn? 
 
 
 
 
 
Namens de fractie van de PvdA,  

C.E. Bloemhoff  

 


